
Регионалниот одбор на СОНК –
Чаир  со  барање  за  поскоро
потпишување  на  колективните
договори за основно и средно
образование
На  ден  10.02.2022  година  е  одржана  работна  средба  на
Регионалниот одбор на СОНК – Чаир. На средбата  се дискутираше
за актуелни прашања што се од заеднички интерес за дејностите
коишто ги застапува СОНК.

Во пријатна и работна атмосфера беше разговарано за основната
бруто плата на работникот за полно работно време. Се јави
потреба   истата  да  се  утврдува  на  начин  што  износот  на
минималната  бруто  плата  во  Република  Северна  Македонија,
објавена  согласно  закон,  да  се  множи  со  коефициентот  на
сложеност на групата во основното и средното образование.

Исто  така,  Регионалниот  одбор  на  СОНК  –  Чаир  бара  реален
надоместок на трошоци за превоз до и од работно место, исплата
на регрес за годишен одмор, како и решавање на проблемот на
стручна служба во однос на пресметка на плата.

На крајот од седницата, Регионалниот одбор на СОНК – Чаир,
донесе заклучок за идните чекори кои треба да се преземат, а
пред сѐ, интензивирање на преговорите со социјалните партнери,
односно што поскоро потпишување на колективните договори за
основно и средно образование.
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СОЦИЈАЛЕН ДИЈАЛОГ ПОМЕЃУ СОНК
И  ЕДИНИЦИТЕ  НА  ЛОКАЛНАТА
САМОУПРАВА

ОДРЖАНА ПРВАТА СЕДНИЦА НА СОВЕТ НА СОНК
По одржувањето на VI – от Конгрес на СОНК, Советот на СОНК ,
на 26-12-2015 година во Прилеп ја одржа својата прва седница ,
на  која  беа  поканети  да  присуствуваат  градоначалниците  на
Пелагонискиот  регион,  а  кој  синдикално  го  обединува
Регионалниот одбор на СОНК – Прилеп и тоа : Марјан Ристески –
градоначалник  на  општина  Прилеп  ;  Ѓорги  Дамчески  –
градоначалник  на  општина  Крушево;  Боше  Милошевски  –
градоначалник  на  општина  Долнени  и  Тони  Заткоски  –
градоначалник  на  општина  –  Кривогаштани.

Градоначалниците  откако  го  изразија  своето  задоволство  за
присуството на седницата на Советот на СОНК, недвојбено ја
поздравија  иницијативата  за  ваква  средба,  каде  што  ќе  се
отворат сите прашања што се во надлежлежност на единиците на
локалната  самоуправа  во  сите  сегменти  на  образованието,
науката и културата. Заедничка беше констатцијата дека имаат
воспоставен  коректен  социјалниот  дијалог  и  партнерство  со
претседателот и секретарот на регионалниот одбор на СОНК –
Прилеп.

Беше отворено прашањето за трансформација на работниот однос
од  определено  на  неопределено  време,  кое  во  овој  Регион
непречено  се  одвива,  а  во  рамките  на  Законот  за  работни
односи, како и условите за работа на вработените во дејностите
што  синдикално  ги  обединува  СОНК  ,  каде  беше  искажано
задоволството  за  вложувањата  на  централаната  и  локалната
власта во последните години , на ова поле.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d0%bb%d0%b5%d0%bd-%d0%b4%d0%b8%d1%98%d0%b0%d0%bb%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d0%be%d0%bc%d0%b5%d1%93%d1%83-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b8/
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Исто  така,  од  страна  на  градоначалниците  беше  поздравена
иницијативата,  изразена  преку  ,,.Резолуцијата  за  измени  во
Законот за основно и Законот за средно образование во делот на
бројот на ученици во паралелки’’, прашање кое заради енормно
намалување на наталитетот во државата, директно се одразува во
делот на образованието и реално ќе создаде вишок на вработени
во овие дејности.

Како издвоено прашање беше отворено прашањето по однос на
трошоците за превоз на вработените во општината Долнени, за
кое  градоначалникот  Боше  Милошевски  ја  изрази  својата
подготвеност  за  изнаоѓање  на  решение  и  по  однос  на  ова
прашање.

Заедничка констатација и на членовите на Советот на СОНК , но
и на Градоначалниците беше дека, вакви средби треба да се
остварат и со сите единици на локална самоуправа и регионални
одбори на СОНК, како и средби со истите  на ниво на региони.
Исто така, беше констатирано дека за решавање на одредени
прашања  треба  да  се  вклучат  и  Управниот  одбор  на  ЗЕЛС  и
централната власт.

Во  вториот  дел  на  седницата  беа  отворени  повеќе  актуелни



прашања  и  договор  за  операционализација  на  Програмата  за
работа на СОНК, усвоена на VI-от Конгрес на СОНК, во која беа
детектирани слабостите во досегашното работење на СОНК на сите
нивоа,  од  синдикалните  организации  на  СОНК,  регионалните
одбори , па се до органите на Советот на СОНК. За таа цел
Советот  на  СОНК  го  договори  и  првиот  чекор,  со  кој
претседателите  на  синдикалните  организации  и  регионалните
одбори на СОНК, секој во рамките на своите надлежности ќе
преземат активности за надминување на детектираните слабости.

Исто  така  беше  договорено  што  е  можно  поитно  да  се
имплементираат четирите Резолуции, усвоени на VI-от Конгрес на
СОНК.

Советот на СОНК, врз основа на Статутот на СОНК , на седницата
едногласно именува двајца потпретседатели на Советот на СОНК
: Димитар Стојановски – досегашен потпретседател на Советот на
СОНК и претседател на Регионалниот одбор на СОНК – Делчево
и Фатон Чиче –претседател на Регионалниот одбор на СОНК –
Чаир.

За  генерален  секретар  на  Советот  на  СОНК,  во  наредниот
мандатен период, едногласно пофторно и беше дадена довербата



на  Весна  Неделковска,  досегашниот  генерален  секретар  на
Советот на СОНК.

ПОТПИШАНИ  МЕМОРАНДУМИ  ЗА
СОРАБОТКА

ПОВЕЌЕГОДИШНИТЕ  ПРЕДЛОЗИ  И  ЗАЛОЖБИ  НА
СОНК, КОНЕЧНО СЕ РЕАЛИЗИРААТ
Најголемиот грански синдикат во Република Македонија, а во
дејностите од системот на образование и еден од најголемите и
на регионално ниво, нашиот СОНК подолги години или поточно, од
почнувањето на неговото реформирање пред петнаесеттина години
е  несомнено  лидер  на  сите  реформи  во  синдикализмот  и  во
земјата и пофторуваме и во Регионот.

Само да потсетиме, во безброј јавни кажувања од страна на
највисокото раководство на СОНК, во целиот споменат период
предлагавме, инсистиравме и прашања по прашања успевавме да ги
реализираме со надлежните државни органи на сите нивоа, кои се
легитимни социјални партнери. Тоа е така заради непобитните
аргументи на СОНК за воспоставување на современи односи, со
договарање  на  современи  стандарди  во  делот  на  социјалното
партнерство и дијалог.

СОНК  рушејќи  ги  надминатите  стереотипи,  околу  сфаќањето  и
позиционирањето  на  синдикатот,   како  организација  на
работниците, според модел на претходниот веќе одамна напуштен
општествен систем, создаваше и натаму ќе создава синдикат,
 според најсовремени модели на најмоќните европски синдикати и
од Соединетите американски држави. Овој факт, безмалку никој

http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d1%82%d0%bf%d0%b8%d1%88%d0%b0%d0%bd%d0%b8-%d0%bc%d0%b5%d0%bc%d0%be%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b4%d1%83%d0%bc%d0%b8-%d0%b7%d0%b0-%d1%81%d0%be%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%ba%d0%b0/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d1%82%d0%bf%d0%b8%d1%88%d0%b0%d0%bd%d0%b8-%d0%bc%d0%b5%d0%bc%d0%be%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b4%d1%83%d0%bc%d0%b8-%d0%b7%d0%b0-%d1%81%d0%be%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%ba%d0%b0/


повеќе не го негира, со исклучок на некои – кои и самите не
можат  да  се  дефинираат  каде  припаѓаат,  дека  СОНК  е
најзаслужниот за незапирливото  менување на синдикализмот во
нашата  држава,  по  примерот  на  најсовремените  синдикати  во
светот.

СОНК  и во овој случај, пред присутните на работно – свечениот
настан  при  потпишувањето  на  Меморандумот,  го  истакна
исклучителното  значење  за  подигнувањето  на  стандардите  на
партнерскиот  и  социјален  дијалог,  преку  кои  Република
Македонија,  не  само  што  ќе  се  изедначи  со  земјите  од
Европската унија, туку за добар дел од нив и ќе биде чекор
понапред.



ЧЕСТИТ 8ми МАРТ – МЕЃУНАРОДЕН
ДЕН НА ЖЕНАТА

Директорот  на  Европската
конфедерација  на  синдикатите
за  образование  (ETUCE)  во
дводневна посета на СОНК
На покана на Самостојниот синдикат за образование, наука и
култура на Р.Македонија – СОНК , на 1ви и 2ри март оваа
година, во работна посета пристигна Директорот на Европската
конфедерација на синдикатите за образование (ETUCE) госпоѓа
Сузан Флокен.

СОНК е полноправна редовна членка  на  ETUCE повеќе од 2
децении, организација во која што членуваат над 11 милиони
членови здружени во повеќе од 150 репрезентативни синдикати од
над 50 европски држави.

Во  своите  редовни  активности  нашиот  синдикат  континуирано
испраќаше  информации  во  оваа  многу  важна  меѓународна
организација од областа на синдикатите за образование со што
ја информираше за актуелните состојби во однос на социјалниот
дијалог и партнерство помеѓу релевантните социјални партнери,
односно  МОН  и  СОНК,  како  и  значењето  и  почитувањето  на
репрезентативноста на синдикатите во однос на неговата улога
во  креирање  на  образовната  политика  и  реформирањето  на
образовниот  процес  во  Р.Македонија.  Во  таа  смисла,  СОНК
укажуваше  на  незадоволителниот  партнерски  однос  со  МОН  во

http://sonk.org.mk/%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%82-8%d0%bc%d0%b8-%d0%bc%d0%b0%d1%80%d1%82-%d0%bc%d0%b5%d1%93%d1%83%d0%bd%d0%b0%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d0%b6%d0%b5%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d1%87%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%82-8%d0%bc%d0%b8-%d0%bc%d0%b0%d1%80%d1%82-%d0%bc%d0%b5%d1%93%d1%83%d0%bd%d0%b0%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d0%b6%d0%b5%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%b2%d1%80%d0%be%d0%bf%d1%81%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d0%b4%d0%b5%d1%80%d0%b0%d1%86/
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http://sonk.org.mk/%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%b2%d1%80%d0%be%d0%bf%d1%81%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d0%b4%d0%b5%d1%80%d0%b0%d1%86/
http://sonk.org.mk/%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%b2%d1%80%d0%be%d0%bf%d1%81%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%84%d0%b5%d0%b4%d0%b5%d1%80%d0%b0%d1%86/


рамките на законите и меѓународните конвенции кои ја третираат
оваа проблематика.

Во  својата  посета  г-ѓа  Флокен  оствари  работна  средба  со
Министерот за образование и наука,  г-ѓа Рената Дескоска со
која што разговараа за прашања поврзани со образованието во
Р.Македонија како и за улогата на СОНК како репрезентативен
социјален  партнер  во  градењето  на  образовните  реформи,
законските измени, условите за работа на просветните работници
како и социјалниот статус на вработените во образованието. Во
своето обраќање, г-ѓа Флокен подвлече дека цврсто стои зад
активностите  на  СОНК  и  има  полна  подршка  од  Европската
конфедерација на синдикатите за образование со што му даде
големо признание на нашиот синдикат пред надлежните од МОН и
исто така истакна  дека се ќе стори во рамките на нејзините
надлежности да придонесе за подобрување на партнерскиот однос
помеѓу  двете институции и взаемно почитување од страна на
истите.

Во понатамошните активности на високиот синдикален претставник
од   ETUCE  беа  остварени  и  работни  средби  со  дел  од
раководството  на  СОНК,  членови  на  Советот,  на  кои  што



подетално се запозна со организациската поставеност на нашиот
синдикат, нејзиното функционирање и изворно за проблемите во
Регионалните одбори согласно нивните надлежности.

СОНК  ПОБАРА  ОД  МОН  ДА  СЕ
ЗЕМАТ ВО ПРЕДВИД ЗАБЕЛЕШКИТЕ
ЗА РЕФОРМИТЕ ВО ОБРАЗОВАНИЕТО
И КАРИЕРНИОТ РАЗВОЈ
По  барање  на  СОНК,  денес  во  просториите  на  МОН  се  одржа
работна средба помеѓу раководството на СОНК и министерката за
образование и наука, г-ѓа Мила Царовска. На оваа средба се
дискутираше  за  реформите  во  основното  образование,  како  и
кариерниот  развој  на  наставниците.  Од  страна  на  СОНК  беа
презентирани и елаборирани Заклучоците од 24-та седница на
Советот  на  СОНК,  а  исто  така,  беа  дадени  конструктивни  и
аргументирани  забелешки  за  споменатите  прашања.Убедени  сме
дека од страна на МОН ќе бидат прифатени забелешките на СОНК,
со што ќе се изнајдат можности за подобро реформирано основно
образование, како и пореални услови сите наставници и стручни
соработници да имаат можност да конкурираат и напредуваат во
својата кариера.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bf%d0%be%d0%b1%d0%b0%d1%80%d0%b0-%d0%be%d0%b4-%d0%bc%d0%be%d0%bd-%d0%b4%d0%b0-%d1%81%d0%b5-%d0%b7%d0%b5%d0%bc%d0%b0%d1%82-%d0%b2%d0%be-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b2%d0%b8/
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http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bf%d0%be%d0%b1%d0%b0%d1%80%d0%b0-%d0%be%d0%b4-%d0%bc%d0%be%d0%bd-%d0%b4%d0%b0-%d1%81%d0%b5-%d0%b7%d0%b5%d0%bc%d0%b0%d1%82-%d0%b2%d0%be-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b2%d0%b8/


ПРЕДЛОЖЕНИОТ ЗАКОН ЗА ОСНОВНО
ОБРАЗОВАНИЕ НА РАСПРАВА ПРЕД
ЧЛЕНОВИТЕ НА СОНК
Регионалните одбори на СОНК – Кисела Вода и Чаир расправаа по
предлог Законот за основно образование, доставен во јавноста
од  страна  на  Министерството  за  образование  и  наука.  Во
анализaта  на  текстот  од  нацрт  законот  беа  воочени   низа
забелешки, но од аспект на интересите на нашата организација,
заштита и унапредување на правата на вработените во основното
образование, ќе истакнеме само дел од поважните забелешки за
кои сме убедени, заради тежината на аргументите, ќе бидат
прифатени во конечниот текст.
Предничеа  дискусиите  на  членовите  на  СОНК  кои  изразуваа
незадоволство околу предлог на членови од Законот, кои за
одредени  прекршоци  предвидуваат  парична  казна,  особено  за
планирањето  и  реализирањето  на  додатната  и  дополнителната
настава, како и по сите основи од глава XVI – Прекршочни
одредби.  Ставот  на  присутните  беше  јасен  да  се  избришат
паричните казни за наставниците по сите основи. Исто така,
коментиран беше и членот кој регулира награда на вработените
во најдоброто училиште со зголемување на платата од 30% во
следните 12 месеци, член кој што е доста нејасен, дали се
однесува  на  најдобро  училиште  на  општинско  или  национално
ниво, како и констатацијата дека вработените се доведуваат во
нерамноправна положба, бидејќи не работат во исти услови, во
иста средина, со еднаков потенцијал на квалитет на ученици и
т.н.

Големо внимание предизвика членот на Законот, со кој што се
организира наставата во текот на учебната година, при што во
случај  на  штрајк  директорот  на  основното  училиште,  по
претходна  согласност  од  градоначалникот,  а  за  државните
основни  училишта  од  министерот,  должен  да  го  обезбеди
остварувањето  на  воспитно-образовната  работа  со  замена  на

http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b6%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%be%d1%82-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%be%d0%bd-%d0%b7%d0%b0-%d0%be%d1%81%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%bd%d0%be-%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d0%b7%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b6%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%be%d1%82-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%be%d0%bd-%d0%b7%d0%b0-%d0%be%d1%81%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%bd%d0%be-%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d0%b7%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b6%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%be%d1%82-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%be%d0%bd-%d0%b7%d0%b0-%d0%be%d1%81%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%bd%d0%be-%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d0%b7%d0%be/


вработените кои штрајкуваат, за време додека трае штрајкот.
Овој член е апсолутно неприфатлив за СОНК, за кој што во
изминатиот  период  многу  пати  реагиравме  и  упативме  остри
реакции за текст на член од Закон, кој што е спротивен на
принципите на синдикалното здружување и дејствување, Законот
за работни односи и Уставот на Република Македонија, како и на
меѓународните  Конвенции,  кои  ги  третираат  правата  на
работниците здружени во синдикати.  Впрочем и Меѓународната
организација на трудот (МОТ) остро реагираше на ваквиот текст
на Законот и побара итно бришење на оваа одредба.

Намалувањето  на  фондот  на  часови  од   прво  до  деветто
одделение,  исто  така  предизвика  силен  интерес  и  дискусија
помеѓу членовите на СОНК. Намалувањето на наставни часови во
одделенска  настава  е  прифатлив  предлог,  но  во  предметна
настава  постои  оправдан  страв  кај  наставниците  за
предизвикување  на  делумен  технолошки  вишок,  иако  има
предвидени додатни ангажмани (за кои се сомневаме дека се
компетентни), за наставниците на кои би им се намалил фондот
на часови. СОНК бара одредба во Законот, со која што цврсто ќе
се гарантира сигурноста на работните места на сите вработени
во основното образование и секоја реформа во образованието што
ќе биде во спротивност на интересите на вработените, особено
во делот на социјалниот статус и сигурност и смета дека без
консултација со репрезентативниот синдикат, ќе биде однапред
осудена на неуспех.



Предлогот за намалување на број на ученици во паралелките е
една од конгресните резолуции на СОНК, за кое што се залагаме
подолго  време.  Новиот  предлог  на  МОН  за  намалување  на
паралелките од 20 до 30 ученици би требало да се преиспита, од
причина  што  сметаме  дека  постои  простор  за  поголемо
намалување  на горната граница на ученици, што е особено важно
за подигнување на квалитетот на воспитно – образовниот процес.
Свесни  сме  дека  би  имало  и  финансиски  импликации  и
оптеретување  на  Буџетот  во  делот  на  плати,  за  евентуални
дополнителни вработувања, но во споредба со подобрување на
крајниот резултат – поквалитетни стекнати  знаења и вештини на
учениците,  тоа  би  било  споредно  во  однос  на  примарната
цел.Дадени  беа  и  други  забелешки  и  предлози  во  делот  на
нормирање  на  работата  на  наставниците,  организирање  и
реализација  на  слободни  ученички  активности,  ученички
натпревари , водење на педагошка евиденција и администрација,
оценување на учениците (описно), професионално усовршување и
кариерен развој на наставниците, како и избор на директор во
училиштето,  деполитизација  и  департизација  на  образовните
установи и т.н



Владата  со  нова  тактика
“трај- прај”
 

Самостојниот синдикат за образование, наука и култура на Р.
Македонија – СОНК реагира на начинот на носење на одлуки на
Владата, особено од сферата на социјално-економскиот статус на
работниците.  Имено,  на  последната  37  седница  на  Владата,
донесена  е  Уредба,  со  која  на  корисниците  на  буџетските
средства за плати и додатоци на плати  им се укинува правото
на исплата на додатоци и надоместоци на плата, согласно Закон
и  Колективен  договор,  за  време  на  траењето  на  вонредната
состојба.

СОНК сосема ја разбира моменталната состојба и економската моќ
на државата во период на криза, ја разбира и потребата за
солидарност во овие тешки времиња за сите граѓани во државата,
особено со најпогодените и најсиромашните, но ако зборуваме за
солидарност, како социјални партнери, во најмала рака требаше
да бидеме прашани или консултирани.

СОНК како претставник на околу 30.000 вработени во јавниот
сектор и убедливо најголем синдикат во државата, реагира на
непостоење на социјален дијалог и партнерство, кои се со закон
задолжителни помеѓу социјалните партнери. Иако се наоѓаме во
вонредна состојба, тоа не значи дека одредбите од законите се
суспендирани и дека уредбите што ги носи Владата ќе се темелат
исклучиво врз база на еднострана проценка. Од тие причини
бараме,  при  носење  на  уредби  со  кои  ќе  биде  намалена
социјалната сигурност на работниците и другите права, да се
почитуваат  законите,  особено  Законот  за  работни  односи,
законите за дејности и Колективните договори. Впрочем, платите

http://sonk.org.mk/%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0-%d1%82%d0%b0%d0%ba%d1%82%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%82%d1%80%d0%b0%d1%98-%d0%bf%d1%80%d0%b0%d1%98/
http://sonk.org.mk/%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0-%d1%82%d0%b0%d0%ba%d1%82%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%82%d1%80%d0%b0%d1%98-%d0%bf%d1%80%d0%b0%d1%98/


и надоместоците на плати се уредуваат со Закон, Колективен
договор или Договор за вработување, па дури и во вонредна
состојба овие акти не смеат да се суспендираат.

Од погоренаведеното, СОНК е убеден дека транспарентноста и
социјалниот  дијалог  можат  само  да  помогнат  во  овие  тешки
моменти за сите нас, а нашиот синдикат-СОНК во многу наврати и
претходно  е  веќе  докажан  синдикат   кој  што  ги  негува
европските вредности на партнерство и социјален дијалог.

СОНК  на  своите  членови  и
пријатели  синдикалци  им  ја
честита  претстојната  2020
година  и  им  посакува  добро
здравје, многу среќа, успех и
благосостојба

ПРОДОЛЖУВА  РЕАЛИЗАЦИЈАТА  НА
РАБОТНИТЕ  СРЕДБИ  НА
НАЈВИСОКОТО  РАКОВОДСТВО,  СО
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ЧЛЕНСТВОТО НА СОНК

ЕДИНСТВЕН  И  СИЛЕН  СИНДИКАТ,  ОСНОВЕН
ПРЕДУСЛОВ ЗА ПОДОБРУВАЊЕ НА СТАТУСОТ НА
ЧЛЕНСТВОТО
Највисокото раководство на СОНК (претседателот и генералниот
секретар  на  СОНК)  во  рамките  на  програмата  за  работа  и
планираните активности, 22 и 23 јуни 2017 година продолжија со
работни средби со членовите на СОНК од пелагонискиот регион,
односно со  регионалните одбори на СОНК – Прилеп и Битола.

Работната средба во Прилеп се одржа во домот на културата
,,Марко Цепенков”, на која што можност имаа да присуствуваат
сите членови на СОНК од овој Регион. Заради големиот интерес,
работата  беше  организирана  во  три  групи  и  тоа:  основно
образование, средно, високо образование и наука во втората
група  и  детска  заштита  и  култура  во  третата  група.   Беа
отворени  повеќе  прашања  кои  се  од  особена  важност  за
дејностите,  но  и  поединечни  –  лични  прашања  на  дел  од
присатните. Како за илустрација ќе издвоиме неколку актуелни
теми:  намалување  на  бројот  на  ученици  во  паралелка,
растеретување од водење на двојна евиденција и администрација,
зголемување  на  платите  во  образование,  наука  и  култура,
организирање  на  превоз  на  вработените,  почитување  на
колективните договори во целост, почитување на нормативот за
формирање на групи во градинките, изготвување на Колективен
договор  за  високо  образование  и  наука,  потпишување  на
колективниот  договор  за  Култура  и  т.н..

Работната средба со членовите на СОНК од Регионалниот одбор
 Битола се одржа во службените простории на овој Регион. И на
оваа средба се отворија повеќе колективни и лични прашања кои
заслужуваат внимание, исти или слични како и во претходниот
Регион, прашања кои во зависност од тежината и надлежностите,
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ќе бидат решавани во синдикалните организации, општините или
ресорните министерства.

Учесниците на работните средби го поздравија ваквиот начин на
комуникација со раководството на СОНК, изразија задоволство но
и апел за по чести вакви или слични работни средби. Исто така,
заеднички беше констатирано дека на сите членови на СОНК им е
потребен единствен и силен Синдикат, кој што во наредниот
период ќе се бори за задржување на веќе стекнатите права, како
и осварување на нови, повисоки права од работен однос преку
колективно преговарање и договарање.


